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SPRÁVA DOZORNEJ RADY  

Lesného pozemkového spoločenstva  

Urbariát Valča 

za rok 2013 

predložená valnému zhromaždeniu konanému 22. 3. 2014 vo Valči 
 
 

 

Dozorná rada (DR) Lesného pozemkového spoločenstva Urbariát Valča pracovala od posledného 
valného zhromaždenia v zložení: Radovan Hašto,  Ľuboš Romančík, Ľuboš Frlička. 

Členovia dozornej rady sa zúčastňovali na realizácii úloh vyplývajúcich z rozhodnutí valného 
zhromaždenia. Na zasadnutí výboru bol prítomný vždy aj niektorý z členov dozornej rady. 

Na základe poznatkov z dozornej činnosti predkladá DR Valnému zhromaždeniu túto správu: 

 

Stretnutia výboru boli na rok 2013 naplánované na prvom zasadnutí výboru a podľa tohto plánu sa 
aj pravidelne uskutočňovali. Priebeh zasadnutí môžeme hodnotiť ako vecný a konštruktívny. 

V hlavnej činnosti spoločenstva, teda v plnení úloh vyplývajúcich z lesného hospodárskeho plánu 
nezistila DR nedostatky, ani na žiadne nebola upozornená, či už zo strany členov pozemkového 
spoločenstva, alebo odborného lesného hospodára.  

S prácou lesného hospodára môžeme vysloviť spokojnosť a všetky úlohy vyplývajúce z jeho funkcie 
si plnil zodpovedne. Rád by som vyzdvihol, že sa mu podarilo pri prebierkach pripraviť palivové 
drevo a uspokojiť mnohých členov, ktorý prejavili záujem. Tak dokázal zhodnotiť drevnú hmotu 
ktorá predtým ostávala v lese a zároveň prispel k  vyššiemu príjmu financií do pokladne urbáru. 

Na základe uznesenia z posledného valného zhromaždenia z roku 2013 môžeme konštatovať, že 
výbor PS  si počínal nasledovne: 

A/   
Výbor mal zabezpečiť výberové konanie na kompletné zabezpečenie ťažby drevnej hmoty v roku 
2013. 
Výbor sa po dohode s lesným hospodárom a myslím , že veľmi rozumne, rozhodol rozdeliť 
predpísanú ťažbu pre celé LHP na jednotlivé roky vyvážene. To by malo zabezpečiť pravidelné 
príjmy pre chod spoločenstva. 
Výberové konanie na ťažbu prebehlo po obhliadke 14.5.2013. Konania sa zúčastnili 3 subjekty: 
Lesotrans, p. Francúz a Drevotex p. Koťka. Najlepšiu ponuku nám dal p. Koťka. Po podpísaní zmluvy 
a zaplatení zálohy sa ťažba z realizovala bez problémov k spokojnosti obidvoch strán.  
B/  
Výbor mal zabezpečiť vypracovanie úradného odhadu hodnoty majetku lesného a pasienkového 
urbáru PS Urbariát Valča pre potreby dedičských konaní a prípadných dotácii z fondov EÚ. 
Úradný odhad hodnoty výbor zabezpečil a je k dispozícii u predsedu p. Kulicha pre všetkých členov 
urbáru. 
C/  
Výbor mal zabezpečiť vypracovanie plánu nákladov potrebných na dostavbu požiarneho 
urbárskeho domu PS a rozplánovať dofinancovanie na najbližšie roky.   
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V roku 2013 dosiahli náklady na stavbu viac ako 4000 €. Z rezervy nám do tohto roku ostalo už len 
3000 €. Výbor však nevypracoval plán na dofinancovanie, ktorý mu bol valným zhromaždením 
daný za úlohu. V tomto roku by určite nemali náklady presiahnuť sumu 3000 € dovtedy, kým plán 
nebude vypracovaný a schválený VZ. 
D/  
Materiálnu pomoc rímsko –katolíckej cirkvi, farnosť Valča k oprave krovu farského kostola Valča, 
formou dodávky cca 10 m3 drevnej hmoty. Farnosť bude znášať náklady na výrobu drevnej hmoty. 
Drevná hmota bola dodaná v rozsahu schválenom VZ. 
 
V roku 2013 výbor začal intenzívnejšie spolupracovať a využívať služby firmy s p. Kuchárika. Tá nám 
zabezpečila dodanie a výsadbu stromčekov, uhadzovanie po ťažbe a rovnako aj dodanie a aplikáciu 
chemickej ochrany stromčekov proti ohryzu lesnou zverou. Práce boli vykonané na profesionálnej 
úrovni. Dozorná rada si myslí, že takéto práce by aj v budúcnosti mala vykonávať profesionálna 
firma. 

S prácou Výboru PS od posledného VZ môžeme vysloviť spokojnosť s výnimkou už spomínaného 
nevypracovaného plánu dofinancovania požiarneho urbárskeho domu. 

V priebehu roku 2013  Výbor spolu s DR riešili podozrenie z narušenia vlastníckych práv urbáru zo 
strany p. Chomu, ktoré sa však ukázali ako neopodstatnené. 

 

V zmysle stanov o dozornej rade v bode 6 bola urobená kontrola účtovných a ostatných dokladov.  

Neboli zistené žiadne nezrovnalosti. 

Na základe vyššie uvedeného: 

a) DR odporúča VZ schváliť účtovú závierku roku 2013 tak, ako bola výborom spoločenstva 
predložená 

b) DR odporúča VZ schváliť návrh výboru na rozdelenie finančných prostriedkov. 

c) DR odporúča predĺžiť výboru čas na vypracovanie finančného plánu dostavby požiarneho 
urbárskeho domu do nasledujúceho VZ. 

 

 

Radovan Hašto  ................................. 

Ľuboš Romančík ................................. 

Ľuboš Frlička ................................. 

 


